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Provinciale Staten
Zaaknummer: 361286 

Vragen van statenleden Ralph van Hertum van PvdA-GroenLinks, Jeffrey Oudeman van 
CDA, Marianne Reinders - Stijnman van VVD, Wouter Versluijs van D’66, Trees 
Janssens van PvdD, Gert Heijkoop van JA21, Antje Dees – de Vries van BBB en Ger 
van Unen van SP ingevolge artikel 44 reglement van orde  

AANHANGSEL 
tot de notulen van de Provinciale Staten van Zeeland 2023 nummer 014. 

Vragen ingevolge artikel 44 van het reglement van orde inzake Behoud 
Bevrijdingsfestival Zeeland: 
 
(ingekomen: 16 augustus 2023) 

 
Vragen aan Gedeputeerde Staten Antwoorden van Gedeputeerde Staten 
1. Hoe reageren GS op het nieuws dat de 

toekomst van het Bevrijdingsfestival en 
Festival Onderstroom op de tocht staat? 
Graag een toelichting. 
 

1. Wij hebben kennisgenomen van de aanvraag 
voor surceance van betaling door de 
Cultuurwerf. Dat daarmee de organisatie van 
het Bevrijdingsfestival Zeeland door de 
Cultuurwerf op de tocht staat betreuren wij. 
De Bevrijdingsfestivals in ons land, op onze 
Nationale Feestdag 5 mei, hebben een grote 
(symbolische) waarde. Het Bevrijdingsfestival 
Zeeland is ook voor ons al vele jaren een 
belangrijk middel om op die dag stil te staan 
bij de waarde van vrijheid, democratie en 
mensenrechten en de boodschap over 
vrijheid over te brengen aan een groot 
publiek. 
 

2. Welke formele taken heeft het 
provinciebestuur om het Bevrijdingsfestival te 
ondersteunen? 
Graag een toelichting. 

2. De Provincie Zeeland heeft geen formeel 
wettelijke taak om het Bevrijdingsfestival 
Zeeland te ondersteunen.  

3. Zijn GS bereid om het gesprek aan te gaan 
met de Cultuurwerf, de gemeente Vlissingen, 
het bedrijfsleven en de landelijke regering om 
het Bevrijdingsfestival Zeeland te 
ondersteunen? 
Graag een toelichting. 

3. Wij zijn bereid om met iedereen het gesprek 
aan te gaan om te onderzoeken op welke 
manier het Bevrijdingsfestival Zeeland 
volgend jaar georganiseerd kan worden. 
 
   

4. In aansluiting op de door de Tweede Kamer 
uitgesproken steun voor de 
Bevrijdingsfestivals is het kabinet in gesprek 
met de Bevrijdingsfestivals over de toekomst 
van het vieren van onze vrijheid. Zijn GS 
bereid zich hierbij aan te sluiten en vanuit de 
actuele situatie over de surseance van 
betaling van Cultuurwerf als organisator van 
het Bevrijdingsfestival Zeeland een 
noodoproep te doen? Graag een toelichting. 
 

4. Op 25 juni 2023 heeft de Tweede Kamer een 
motie aangenomen voor het instellen van 
een speciaal noodfonds/garantiefonds voor 5 
mei-activiteiten waarop een beroep kan 
worden gedaan bij tegenvallende inkomsten. 
De precieze voorwaarden voor het fonds, dat 
in samenwerking met het Nationaal Comité 4 
en 5 mei is opgesteld, worden de komende 
tijd nog uitgewerkt. 
Wij volgen de uitwerking van deze regeling 
en zijn bereid, indien nodig, om in 
samenwerking met andere provincies vanuit 
de waarde en het belang van de 
Bevrijdingsfestivals een signaal af te geven 
naar het Rijk over de posities van de 
Bevrijdingsfestivals in ons land. 
 

5. De provincie ondersteunt het 
Bevrijdingsfestival Zeeland reeds. Welke 
(financiële)bijdrage(n) word(t)(en) geleverd? 

5. Wij ondersteunen het Bevrijdingsfestival 
Zeeland jaarlijks vanuit een subsidierelatie. 
Vanuit deze relatie leveren wij elk jaar tevens 



 

 

Vragen aan Gedeputeerde Staten Antwoorden van Gedeputeerde Staten 
Kunt u ons informeren welke concrete acties 
nodig zijn om het Bevrijdingsfestival Zeeland 
komende jaren doorgang te laten vinden? 
 

een bijdrage aan het adviseren over en 
ondersteunen van het inhoudelijk 
vrijheidsprogramma op 5 mei, onder meer in 
de jaarlijkse Van Randwijklezing, de 
Vrijheidscolleges en activiteiten voor 
jongeren. De hoogte van onze financiële 
bedrage varieert op basis van de 
subsidieaanvragen voor het betreffende jaar. 
In 2022 bedroeg onze totale bijdrage uit de 
posten Cultuur Algemeen en 
Samenleving/Four Freedoms door het jaar 
heen € 46.250. In 2023 was onze totale 
bijdrage € 56.250,-. 

Om het Bevrijdingsfestival Zeeland de 
komende jaren doorgang te laten vinden zal 
een combinatie van oplossingsrichtingen en 
maatregelen nodig zijn die gerelateerd zijn   
aan de oorzaken van de huidige financiële 
situatie. Het is allereerst van belang om deze 
duidelijk in kaart te brengen voordat 
maatregelen in samenhang op een effectieve 
manier kunnen worden ingezet. 

6. Zien GS mogelijkheden voor slimme en 
duurzame verbanden van het 
Bevrijdingsfestival Zeeland met de Four 
Freedoms, het Bevrijdingsmuseum en de 
algehele versterking van de samenwerking 
met culturele organisaties binnen en buiten 
Zeeland? 
 

6. Wij zijn bereid om actief mee te denken over  
mogelijke slimme en duurzame verbindingen 
tussen het Bevrijdingsfestival Zeeland en 
andere organisaties binnen en buiten 
Zeeland. Ook hiervoor geldt dat het van 
belang is allereerst de oorzaken van het 
financieel tekort in kaart te brengen, voordat 
de effectiviteit van oplossingen en 
maatregelen op het gebied van verbinding en 
samenwerking met anderen kunnen worden 
vastgesteld en benoemd.  

MIDDELBURG, 5 september 2023 

 

Namens fractie:  

Ralph van Hertum van 

PvdA-GroenLinks 

Jeffrey Oudeman van CDA 

Marianne Reinders - Stijnman van VVD 

Wouter Versluijs van D’66 

Trees Janssens van PvdD 

Gert Heijkoop van JA21 

Antje Dees – de Vries van BBB 

Ger van Unen van SP  

 

 

Gedeputeerde Staten 

Drs. J.M.M. Polman 

Drs. M.C.J. Franken 
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